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Rezultati gospodarjenja v I. tromesečju 1962
Na seji Isvršnega odbora obćinskega odbora SZDL in pred-

sedstva Zveze sindikatov so obravnavali doseganje plana v I. tro-
mesečju. Na 17. seji zbora proizvajalcev občinskega Ijudskega od-
bora dne 16. maja 1962 so podali analizo družbenega plana za I.
tromesečje 1962. leta. Na vseh posvetih, kjer so raspravljali o njej,
so ugotovili naslednje:

Odborniki Zbora proizvajalcev
nišo v vseh svojih volivnih eno-
tah pripravili zborov volivcev —
proizvajalcev, da bi na njih se-
znanili proizvajavce z družbenim
nacrtom za 1. 1962. Na zboru pro-
izvajavcev in drugje je bilo sli-
šati kritiko, ker smo ugotovili,
da so zbori bili le v Rudniku
kaolina crna, v Gozdno gospo-
darskem obratu »SILVA« Staho-
vica, družbenem sektorju obrti
in v podjetju »KAMNIK« v Kam-
niku. V ostalih gospodar, organi-
zacijah o družbenem planu za
1. 1962 nišo razpravljali. Vzroki
so v neodgovornosti posameznih
odbornikov, ki se premalo zave-
dajo svoje dolžnosti. Zaradi tega
ni čudno, če sta že ljudski od-
bor in klub odbornikov sprejela
načelo, da mora mandatno-imu-
nitetna komisija proučiti dejav-
nost posameznih odbornikov,
predvsem odbornikov zbora pro-
izvajalcev.

Iz podanih podatkov vidimo,
da je bil celotni dohodek v ob-
čini Kamnik dosežen v visini 21,9
odstotka. Nacrt predvideva, da
se bo isti povečal nasproti lan-
skemu letu za 15,2 %. Dinamika
plana je bila v celotnem dohod-
ku presežena za 1,9%. Družbeni
bruto proizvod je dosežen z 22,1
odstotkom. Predviđeno poveća-
nje v planu za 1. 1962 je 14,7 %.
Dinamika plana je bila preseže-
na za 2 %. Narodni dohodek je
bil dosežen z 22,2 %, povečal pa
naj bi se za 15,1 % nasproti letu
1961. Bruto osebni dohodek je
bil dosežen z 22,5 %, neto osebni
dohodek pa z 24,2 %. Povprečni
neto osebni dohodek na enega
zaposlenega je v občini 27.220 di-
narjev. Najvišje je povprečje v
obrtni in komunalni đejavnosti
34.000 dinarjev, najnižje pa v
gradbeništvu 18.129 din. Delovna
sila je dosegla le 97 % planirane-
ga števila, to naj bi doseglo 5.844
zaposlenih v 1. 1962, v I. trome-
sečju pa je bilo zaposlenih 5.669
ljudi.

C,e primerjamo dosežene re-
zultate I. tromesečja z realizaci-
jo v 1. 1961, ugotovimo, da je
celotni dohodek povećan za 0,3 %,
družbeni bruto proizvod za 0,5 %,
narodni dohodek za 0,8 %, delov-
na sila za 1,3 % in osebni dohod-
ki za 8,1 %. Iz tega sledi, da oseb-
ni dohodki še nišo v pravilnem
sorazmerju s povećano produk-
tivnostjo. Postavlja se vprašanje,
ali smo v I. tromesečju lahko z
gospođarjenjem zadovoljni ali
ne. Da, lahko smo zadovoljni,
kajti dinamiko plana smo, kot
sem že poudaril presegli, ne srne-
mo pa prepustiti razvoja stihiji,
kajti za nas občane, proizvajav-
ce, je le pomembno doseganje

plana, ne samo dinamika plana,
čeprav ugotavljamo, da je v II.
in IV. tromesečju realizacija pla-
na mnogo ugodnejša, kot v I.
tromesečju.

Sprejeli smo vrsto konkretnih
sklepov, ki bodo pripomogli k
odstranjevanju pomanjkljivosti
in na rinrllasi česa.r borno druž-

beni plan za 1. 1962 ne samo do-
segli, ampak tuđi presegli. Od-
borniki zbora proizvajavcev so
menili, da so rezultati gospodar-
skega poslovanja ugodni, čeprav
pri tem ni manjkalo oštrih raz-
prav. Te so pokazale predvsem
na potrebo, da mora zbor proiz-
vajavcev bolj tekoće spremljati
gospodarski položaj, kot ga je
doslej, t. j . ne samo na sejah
zbora proizvajavcev. Odborniki
morajo seznanjati ter obveščati
ljudi — proizvajavce v svojih
volivnih enotah z gospodarskim
staniem v občini. ker borno le

tako dosegli lepše rezultate in
uspehe, če borno mobilizirali vse
proizvajavce, da se bodo inten-
zivne je zavzeli na svojih delov-
nih mestih za izvršitev postav-
ljenih nalog.

Ugotovili smo, da smo v ob-
dobju, ko so potrebne osvojitve
novih proizvodov, če hoćemo, da
borno zadostili tržišču, kolekti-
vi pa sebi boljši dohodek oziro-
ma boljše pogoje za nadaljnje
gospodarjenje. Tu pa smo v naši
občini premalo živahni.

To pomanjkljivost bi lahko na-
doknadili ravno naši strokovnja-
ki, predvsem Društvo inženirjev
in tehnikov, ki ni zaživelo, kot bi
bilo potrebno. Upravni odbor
komunalne banke Kamnik pabo
moral voditi še posebno skrb
glede kreditiranja gospodar, or-
ganizacijam, kar že, posebno v
letošnjem letu izvaja v večji
meri.

Nadalje smo razpravljali tuđi
o izvozu in sicer, v I. tromesečju
letošnjega leta, ko je bil dose-
žen izvoz z 21,6 % nasproti po-
stavi jenemu planu 1962. Izvažajo
predvsem gospodar, organizaci-
je: »STOL«, ki je dosegla 24,2 %
nasproti postavljenemu planu v
[. tromesečju, »TITAN«, s 16,7 %,
»KAMNIK« s 33,3 %, tovarna us-
ija z 18,1 %, »SILVA« z 20,2 % in
•JSVILANIT«, ki se je sele vklju-
:il v izvoz. Tovarna usnja je po-
većala izvoz količinsko za 33,08
Ddstotka in finančno za 44,97 %
nasproti istemu obdobju v lan-
;kem letu.

Predvidevamo, da bo v naši ob-
(,ini znašal celotni izvoz v 1. 1962
približno 2,000.000 dolarjev.

V.G.Ena izmed podobno opremljenih dvoran v Tovarni umja

Živahna dejavnost krajevne organizacije SZDL
Na predlog predsednikov kra-

jevnih organizacij SZDL je ob-
činski odbor SZDL pripravil eno-
dnevna posvetovanja za področ-
ja Komende, Mlake, Križa in
Most, ter Kamniške Bistrice, Go-
diča, Kaolina Crne in Crne. Na
teh posvetovanj ih so se vodstva
krajevnih organizacij SZDL, kra-
jevnih odborov, sekretariat mla-
dine in predstavniki drugih or-
ganizacij in društev seznanih z
aktualni'mi družbeno-političnimi
vprašanji v komuni in nalogami
SZDL. Govorili so o sodelovanju
krajevnih organizacij SZDL pri

utrjevanju organov družbenega
upravljanja, na področju krajev-
ne skupnosti, o sodelovanju kra-
jevnih organizacij z ostalimi
družbeno-političnimi organizaci-
jami in društvi, o klubih v kra-
jevnih skupnostih in o organiza-
cijskih vprašanjih. Dosedanja
praksa občinskega odbora SZDL
je bila, da je usposabljal pred-
vsem predsednike krajevnih or-
ganizacij SZDL, kar pa je bilo
premalo in so predsedniki sami
izrazili željo, da je potrebno us-
posabljati celotna vodstva, ne sa-
mo poedinih tovarišev, če hoće-

mo, da bo SZDL resnično lahko
izpolnila naloge, za katere je od-
govorna.

Na posvetih so zelo živahno
razpravljali, kar je dokaz, da
ljudje spremijajo družbeno do-
ga janje v komuni in v svoji kra-
jevni organizaciji, ter želijo biti
poučeni o vseh zadevah. Pokaza-
lo se je, da so taki posveti lahko
izredno pozitivni in koristni, ker
predstavniki krajevnih organiza-
cij lahko izmenjajo med seboj
izkušnje.

Naloga občin. odbora SZDL je
predvsem v tem, da dajemo še
večji poudarek utrjevanju kra-
jevnih organizacij SZDL, tako da
bodo sposobne uporabljati nove
oblike in metode dela, o katerih
smo v zadnjih dveh letih precej
razpravljali. Skratka, sleherne-
mu občanu moramo omogočiti
sodelovanje v krajevni skupnosti
in občini. Pri tem pa igra po-
sebno vlogo zavest našega člo-
veka, da se bo v večji mori za-
vedal tuđi svojih odgovornosti,
kot se jih je doslej. Odgovor-
nosti predvsem v samoupravnih
organih, društvih in organizaci-
jah.
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Uspehi KmeliisKe zadruge Kamnik
Po analizi okrajne kmetijsko-

gozdarske zbornice v Ljubljani,
je KZ Kamnik dosegla po za-
ključnem računu za 1. 1961 prvo
mesto med 33 zadrugami našega
okraja.

Dosegla je 665 milijonov celot-
nega dohodka, .r>56 milijonov po-
slovnih stroskov, tako da je osta-
lo skoraj 109 milijonov čistega
dohodka. Po odbitku osebnih do-

hodkov v visini 70,708.000 dinar-
jev in 13,338.000 dinarjev prispev-
ka sa isredne dohodke, je zadruž-
ni svet namenil kar 43 milijonov
za razvoj zadružne kmetijske
proizvodnje, 8 milijonov dinar-
jev pa za povećanje obratnih
sredstev, ker ne zadoščajo za
redno plavilo odkupljenega bla-
ga zadružnikom.
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Ob občnem zboru sindikata v »SVITU«
CEMU BOJAZEN PRED ODKRITO BESEDO

Ni kolektiva v obeini, ni ga da-
leč naokoli, ki bi v enem letu
doživel toliko notranjih spre-
memb kot ravno kolektiv podjetja
»•Svit«. Od podjetja z redno pro-
izvodnjo so lani zaradi požara
prešli v vrsto podjetij v izgradnji,
konec lanskega leta pa v likvida-
cijo. Kmalu za tem je bilo usta-
novljeno novo podjetje — indu-
strijski kombinat »Svit". Ves ta
proces je terjal precej organiza-
cijskih sprememb, menjavo vo-
dilnih ljudi, spremembe v orga-
nih delavskega samoupravljanja
in podobno.

Prav zaradi teh dogodkov in
pojavov je bilo pričakovati, da se
bo 192 članov tega kolektiva na
sindikalnem občnem zboru jasno
in odkrito pogovorllo o težavah,
ki so posledica omcnjenih spre-
memb, in o možnostih za hitrejsi
razvoj podjetja. Vencfar pa ni bi-
lo tako. Zakaj? Že v poročilu o
delu sindikata v podjetju je bilo
navedeno, da člani izvršnega od-
bora sindikalne podružnice nišo
bili dovolj delavni. To je vseka-
kor vplivalo na dejavnost celotnc
sind. podružnice. Drugi vzrok, kl
ga je tuđi navajalo poroeilO', pa
je treba iskati v dejstvu, da je
bilo med člani kolektiva sicer ve-
liko razprav o problem ih v pod-
jetju, malo pa so se o tem menili
na sestankih kolektiva, na zase-
danju delavskega sveta in drugođ,
kjer bi odkrito povedano mnenjo
pomagalo reševati položaj v pod-
jetju. Kritike na račun gospo-
darjenja v kolektivu pa je bilo
već na različnih drugih mestih,
v medsebojnih pogovorih, ali kot
pravimo, za vogalom. Te slabosti
se člani »svitovega« kolektiva še
nišo povsem znebili. Na to je ze-
lo prepričljivo opozorila tuđi raz-
prava na občnem zboru sindikal-
ne podružnice.

Med nalogami novega odbora

sindikalne podružnice, ki jih je
obravnavalo poročilo, je bila po-
udarjena organizacija strokovnih
tečajcv, proučitev pravil podjetja
in pravilnika o higiensko-tehnični
varnosti, ureditev toploga obroka
in mesečno' seznanjanje kolektiva
s finančnim položajem podjetja,
nišo pa bili obravnavali osrednje-
ga vprašanja, kako pritegniti vse
proizvajavce k upravljanju pod-

jetja. Mar se sindikalnim delav-
cem v »Svitu« ne zdi potrebno
proučiti vzroke, zaradi katerih se
večji krog kolektiva ne vključuje
v odkrito in tehtno razpravo o
perečih vprašanjih? Morda bo lc
treba bliže pogledati upravičenost
takih mnenj, ki jih je bilo slišati
tuđi na občnem zboru med delav-
kami v zadnjih vrstah; o marsi-
čem bi se dalo govoriti, vendar

nihče ne bi rad dobi] delovne
knjižice in se poslovi] od pod-
jetja. Sindikalni delavci in osnov-
na organizacija ZK bodo morali
bolj razmisliti o teh problemih.
Če bi vsa tista mnenja, ki so na
občnem zboru polinoma spremlja-
la poročilo in razpravo vodilnih
tovarišev (slišati je bilo precej
pripomb na račun osebnih dohod-
kov, odnosov v kolektivu itd.) čla-
ni kolektiva povećali javno in
odkrito, potem bi bili zaključki
občnega zbora in napotki za delo
sindikalne podružnice v bodoče
veliko bolj konkretni, kot so bili.

S. F.

Prispevek »STOLA« k izboljšanju zunanje trgovinske bilance
Prizadevanju celotnega jugoslo-

vanskega gospodarstva za poveća-
nje izvoza, predvsem v dežele s
konvertibilno valuto, prispeva tu-
đi kolektiv industrije pohištva

»Stol« v Duplici. Morda bo kdo
mislil: »Lahko vam, saj se kupci
zunaj tepejo za vaše blago.« Ven-

dar temu ni tako. Pred leti je to
delno še držalo, ker takrat še ni
bila tako močna konkurenca; da-
nes je ponudba na tržiščih večja
od povpraševanja.

Kje je skrivnost uspeha, da je
v prvem četrtletju lotos kolektiv
»Stola« povečal izvoz za 34 % pro-
ti lanskemu cnakemu razdobju.
Sku.šal bom to na kratko pojas-
niti. Lastna izvozna organizacija
vzdržuje tesne stike s stalnimi
kupci, ki kupujojo pri »Stolu« žr.
15 in već let. Kvaliteta izdelkov,
točni dobavni roki in solidnost v
poslovanju so porok za prodajo
blaga in doseganje višjih cen. To
je skrivnost uspeha, ki pa zahte-
va od celotnega kolektiva veliko
prizadevnost.

Kolektiv se dobro zavoda, da
je pogoj za uspešno prodajo nje-
govih izdelkov, poleg že navede-
nih pogojev, tuđi konkurenčna
cena, istočasno pa rentabilnost
gospodarjenja v podjetju. Zaradi
tega je že pred petimi leti prlčel
7. rekonstrukcijo proizvodnih ob-
ratov in obnovo oziroma zamc-
njavo zastarelih in izrabljenih
strojnih naprav z najmodernejši-
mi stroji. Vsa dela rekonstrukcije
krije kolektiv s finančnimi sred-
stvi iz lastnih skladov. Ne zane-
marja pa družbeni standard. V

lanskom letu so dogradili blok z
dvajsetimi stanovanji, lotos pa za-
stavili drugi stamovanjski blok,
ki bo v prihodnjem letu nudil
streho novim dvajsetim družinam
in dvanajstim samcem. Omcnil bi
še posojila velikomu številu čla-
nov kolektiva za gradnjo lastnih
stanovanjskih hiš, kulturno pro-
svetno dejavnost, športne napra-
ve in še mnogo drugega.

Vrnimo se k izvozu, ki je re-
zultat prizadevanj vsega kolekti-
va. Izdelke »Stola« srečate v iz-
ložbah v Angliji, USA, Zapadni
Nemčiji, Franciji, Holandiji, Svi-
ci, Švedski in še mnogih deželah.
Od leta 1956 dalje je izvoz pove-
ćan vrednostno za 170 %. Letos bo
prvič v zgodovini podjetja vred-
nost celotnega izvoza finalnih lcs-
nih izdelkov presegla milijon USA
dolarjev

R. K.

Tekoči trak v oddelku površin-
ske obdelave v »Stolu«

Kako dalei smo
s statutom?

Na posvetovanju s predseđnild
podkomisij za izđelavo obćin-
skega statuta smo ugotovili, da
so priprave zelo živahne in da
bo možno stališča in material
podkomisij za krajevne skupno-
sti obravnavali že na skupni ko-
misiji do konca maja.
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V „Slogi" letno za 16 odsL večja produktivnost

V Mostah se razvija podjetje
»Sloga«, ki zaposljuje 90 delacev.
Podjetje »Slogo« so organizirali
leta 1959 z združitvijo ščetarne iz
Komende in obrtno mizarsko-te-
sarskega podjetja Moste. Vsi ti
obrati so bili razdrobljeni in so
delali v slabih in težkih pogojih
s primitivno obrtno organizacijo.
Posledica tega je bila veliko nižja
delovna sterilnost kot danes. Kon-
cem leta 1960 in v začetku 1961.
leta so se obrati koncentrirali na
enem mestu v Mostah, v skoraj
popolnoma novih prostorih, ki so
opremljeni z vsemi higienskimi
napravami, kot so: voda, kopalni-
ce, stran išče, razsvetljava in ob-
ratna menza za tople obroke.

Delavsko samoupravljanje se
uveljavlja vedno bolj. V letu 1961
so decentralizirau delavsko samo-
upravljanje s tem, da so organizi-
rali 4 ekonomske enote in izvolili
obratne odbore s pristojnostjo ob-
ratnih delavskih svetov. Ta način
je pokazal lepe uspehe v delovn!
sterilnosti. Vsakemu članu kolek-
tiva je dana možnost, da lahko
odloča o boljšem gospodarjenju v
podjetju.

Z združitvijo in boljšo organi-
zacijo je kolektivu v zadnjih šti-
rih letih uspelo dvigniti proizvod-
njo z enako delovno silo za 66 %;
M ustvarjene proizvodnje za
90,600.000 dinarjev v letu 1958 na

150,000.000 dinarjev, planiranih v
letu 1962. Kolektiv se trudi za
dvig storilnosti, saj je v letnem
povpreč.ju dvignil za 16,5 % ali
v 4 letih za 66 odstotkov. V pr-
vem tromesečju je realiziran let-
ni plan s 18,3 %. Če bodo hoteli
plan doseći in preseči, bodo mo-
rali še bolj zavihati rokave. Gle-
de na dosedanje uspehe, smo pre-
pričani, da bo svojo nalogo ko-
lektiv opravil. Plan predvideva,
da se bodo1 posamezne ekonomske
enote usmerile v takoimenovano
dopolnilno industrijo. To se pravi,
da bodo lahko proizvajali po na-
ročilu ali pa manjše serije izdel-

kov, ki bodo dopolnjcvali večjo
industrijsko proizvodnjo. Za iz-
vedbo teh nalog je kolektiv skle-
nil omogočiti delavcem, da si pri-
dobijo visoko kvalifikacijo1. V ta
namen so že sprejeli zadevni pra-
vilnik. V petletnem planu predvi-
devajo', da bodo dvignili vrednost
proizvodnje na približno 200 mi-
lijonov dinarjev ali za 40 %. De-
lovno silo pa bodo povećali samo
za !t odstotkov. Investicije za os-
novna sredstva so predvideli v
vrednosti 30 milijonov dinarjev,
krili jih bodo pretežno iz lastnih
sredstev podjetja. Te investicije
bodo uporabili predvsem za stro-

je, za prezračevalne naprave ter
za centralno ogrevanje celotnega
podjetja.

Kolektiv podjetja »Sloga« v Mo-
stah se zaveda, da nosi odgovor-
nost za družbono preobrazbo ob-
močja Moste-Komenda.

Sindikalna podružnica se pove-
zuje s krajevnimi organizacijami
in v samem podjetju prireja raz-
ne proslave, se zavzema za kre-
pitev samoupravnih organov, za-
čela pa je tuđi organizirati razne
družbene sekcije.

T. I.

Urejanje plantažnih nasadov v Tunjicah
Dela na urejanju novih nasa-

dov v Tunjicah so moćno zakas-
nela zaradi neugodne zime in
obilice dežja v prvih pomladan-
skih mesecih. Sele v drugi polo-
vici aprila se je zemlja toliko
osušila, da je pet buldožerjev
prišlo do veljave in so lahko
opravljali zemeljska dela, oskrbo-
valnc po ti, globoko oranje zemlje
(40—50 cm), ravnanje tras in dru-
go. Zato je bilo treba sajenjc
močno pospešiti. Ob koncu aprila
je zadruga zaposlila 20 sezonskih

delavcev, ker se je zaposlilo ko-
maj pet domačlnov, a še ti ne za
stalno ,tako da je organiziral ko-
lektiv nekajkrat udarniško delo.
Posamezne lepe dni je delalo pri
sajenju okrog 60 ljudi, 5 do 6
traktorjev je dovažalo kompost,
sadike in gnoj, pet buldožerjev pa
je sproti pripravljalo zemljo. Re-
kord so dosegli 10. maja, ko so
posadili 920 mladih jablan.

S;.ij;jnje gro h kraju. Potrebno
bo obsejati še vse terase z rastli-
nami za zeleno gnojenje, utrditi

pota in izkopati dva jarka za od-
vod vode, ki ustvarja močvirja v
dolinah, med posejanimi oddelki.

Letošnje izkušnje terjajo, da bo
treba začeti z zemcljskimi deli in
pripravo za sajenjc novih nasa-
dov že avgusta letos, takoj ko bo-
do spravili ozimne posevke, da bo
zemlja do zime pripravljena in
ne bo pravočasno sajenje odvisno
od muhavosti vremena pozimi, ki
lahko vsa dela ustavi in akcijo
zakasni, kakor je bilo to letos.
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Kamniške majolike - turistični spominki
Letos v Kamniku umrli Rudnlf

Schnabcl je bil ustanovitelj prvc-
ga keramičncga podjctja v Slove-
niji in prvi slovenski keramik.
Bil je v marsičem samouk, pa je
vendar spravil podjetje na solid-
no visino. Sprva so delali posodo,
ki so ji rekli po domaće »kmečki
poredan-«. Izđclovali so sklcdicc,

sklede, lonckc in ročno slikane
krožnike, nat© so pričeli izdclova-
ti majolike in drugo galanterijo.
Uporabljali so lc domačo glino in

kaolin iz kamniške okolice. Kam-
niške majolike so bile prijetnih
oblik, slikane ročno po vzorcu
starih italijanskih majolik. _Ođ
običajnih majolik, ki so držale
svojčas poldrugi liter, so prišli na
normalne, literske mere. Ljudje
so jih zaradi dekorativnosti radi
kupovali. Kamnik je bil žc od
nekđaj znan turistični in zdravi-
Iiški kraj. Kot spominke so ku-
povali gost je male majolike z
dvoglavim crnim orlom, ki je bil
svojčas splošna dekoracija. Ostala
ornamentika pa je bila baročna
ali pa tipični okraski, ki so jim
rekli »pavje pero«. Majhn« ma-
jolčicc so najlepši turistični spo-
minek. Iz tovarne jih je šio že na
tisočc.

Mnogo krajev ima svoje kra-
jevne grbe in te vrste keramika
je najbolj razširjcna. Turistični
kraji si lahko omislijo majolike s
svojimi krajevnimi f?rD* ^ot t'i-
ristične spominke. Će pa imajo
svoje posebne krajevne izdelke,
so le-ti glavni primerek. Idrija
ima čipke, ki so jih pa Iaški oku-
patorji zelo pokvarili, Ribnica
»suho robo«, ki se v svoji minia-
turni obliki še vedno uvcljavlja,
Škof ja Loka ima »kruhek« itd.

Današnje podjetje »Svit« v
Kamniku združuje več panog go-
spodarske dejavnosti, prcdvscm
elektroporcelan in pripomočke za
tekstilno industrijo, na zadnjem
mestu je pa tako značilna in tra-
dicionalna keramična industrija
ali bolje rečeno izdelovalnica ma-
jolik in turističnih spominkov. Iz
turističnega vidika, pa tuđi žc
glede na tradicijo, bi morali po-
svetiti tcj panogi več pozornosti

in jo razširiti. Potruditi se bo tre-
ba, da bo »črcpinja» (bistvit) do-
volj trda, in da bodo našli pravi-
len tehnološki postopek, ki bo
uravnaval med bistvitom in gla-
zuro, da ta ne bo pokala.

Kakor slišimo, nameravajo od-
delck za dekorativno keramiko
ločiti od ostalega podjetja. Mogo-

fe bi bilo io res dobro; pređvsem
pa bi bilo potrebno, da bi dobil
ta odelek svojo električno peč, ki
bi obratovala hitreje in bolje ka-
kor pa velike peči, v katerih žge-
,j<i industrijski porcelan. Tuđi za
ljubitelje in zbiratelje so kamni-
ške majolike zanimive in zato
pričakujemo, da bo dekorativna
kamniška keramika krenila na
novo razvojno pot in bo storila za
naš turizem mnogo več, kakor
dancs v utesnjenih in problema-
tičnih razmerah. B. R.

Hišašt. 29-etnografski spomenik
Turistično društvo v Kamniku

je pred kratkim prejelo pismo,
ki priča o tem, kako si naši ob-
čani prizadevajo za lep, estet-
ski izgled mesta in njegove oko-
lice.

Tovarišica, ki je poslala pismo,
se vsak dan vozi mimo hiše šte-
vilka 29 v Mekinjah, ki stoji na-
sproti Kulturnega doma. Moti jo
pređvsem to, da je kljub temu,
da si jo je Spomeniško varstvo
prizadevalo zašćititi, še neometa-
na, z nesnažno okolico. Poslu-
sajmo, kaj pravi: »Turistično
društvo naj bi posredovalo pri
lastniku, da očisti nišo, napravi
gank, prenovi lepe okenske
mreže, pređvsem pa naj razruši

bunker, ki stoji ob poslopju. Bi
ne bila ljubka hiša z majhnimi
okenci, košatimi gorenjskimi na-
geljni, ki bi se vili z ganka, z
urejenim preddverjem?«

Vsepovsod, tako v mestu kot
na vaši gradimo sodobne, svetle
hiše, redkokdaj najdemo še
ostanek tište đomačnosti, ki so
jo nekdaj đihale take pristne
kmečke hiše, kot je hiša št. 29 v
Mekinjah, ena etnografsko najza-
nimivejših stavb v bližnji okoli-
ci; zato bi bilo res škoda, če bi
jo pustili v takem stanju, ali
kar je še slabše, če bi jo »mo-
dernizirali«.

T-a

Tuiizem
pomembna gospodarska panoga

Na skup&čini Turistične zveze
Jugoslavije v Beogradu je njen
predsednik Martin Cetinič po-
udaril, da dokazuje ekonomski
rezultat, da je turizem takšna
Gospodarska panoga, ki nudi ve-
like možnosti za krepitev celo-
kupnega potenciala našega go-
spodarstva in naše plačilne bi-
lance. Obisk tujih turistov je na-
rastel od 1. 1952 do danes deset-
kratno, domaći turizem pa se je
povečal le trikratno. V tem raz-
dobju je narastel devizni priliv

od 3,5 milijonov dolarjev na 26fi
milijonov dolarjev v 1. 1961. Ta
vsota pa ne zadošča, kajti dane
so možnosti, da se poveća v 4 do
5 letih na 100 milijonov. Zato
bo treba v prihodnjih letih po-
dvojiti namestitvene kapacitete,
in to s takimi kategorijami ob-
jektov, ki bodo odgovarjale zah-
tevam tujih turistov. Glavni del
investicij borno morali uporabi-
ti za najbolj obiskana turistič-

(Nadaljevanje na 5. strani)

Namesto turistične razglednice
NAVAJENI SMO POGLEDATI KAMNIK Z MALEGA GRADU.
TODA POGLEJMO GA ENKRAT NEKOLIKO BLIŽE. VIDELI
BOMO, DA NAM SE MARSIKAJ MANJKA, CESAR NA TURI-
STICNI RAZGLEDNICI NE POGRESAMO. POGRESAL PA BO
TO OBISKOVALEC KAMNIKA, IZLETNIK, NAS GOST.

F. S.

Najbrž ste že uganili, da gre za ozadje gostišča »Malograjski dvo-
ri«. Kot vsc kaže, bo ta prostor kmalu spremenil svoje lice. Pre-
uredili ga bodo namreč v parkirni prostor, saj na Titovem trgu
zaradi avtobusne postaje ni več dovolj prostora.

Obveščanje v Kamniku: kdor po-
zna Kamnik, mu ne bo tcžko naj-
ti še nekaj takih mest, ki jih
»krasijo« oslankj lepakov in vabil.
Cas je že, da prenehamo samo
razmišljati o uredi tv i našega

mesta

Poglavje zase so tuđi napisi naših
industrijskih in trgovskih podjetij.

Nazivi podjetij se menjajo, napis-
ne deske pa ostane jo . . .
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Kamniška »Lira« ob 80-letnici
Letos slavi prvo slovensko pev-

sko društvo »Lira« v Kamniku
80-letnico. Ustanovljena je bila
leta 1882. kot protiutež nemškim
raznarođovalnim društvom. Zada-
lo si je prosvetno in idejno, za
takratne čaše, izredno pogumen
in napreden program, tako napre-
den, da veljajo prvotna društve-
na pravila v celoti še danes. Iz-
redno veliko koneertov in nasto-
pov je imela »Lira« v času svo-
jega obstoja. Če izvzamcmo obe
vojni, je »Lira« vedno živahno
delala. Ko gledamo življenje dru-
štev, borno opazili, da nastajajo
v njihovem delu obdobja, ko
društvo popolnoma zamre, se po
lotih zbudi in začne ponovno dc-
lati. Takih mrtvih obdobij »Lira«
ni imela. Vsa prosvetna društva
izpred prve svetovne vojne so
nehala delovatl in tako je »Lira«
verjetno ne samo najstarejše slo-
vensko pevsko društvo, temveč
tuđi najstarejše delujoče sloven-
sko prosvetno društvo.

Pred prvo svetovno vojno je
»Lira« s svojimi koncerti poudar-
jala predvsem slovenstvo in slo-
vanstvo. Prcvlađovali so koncerti
in programi čitalniškega značaja,
kakršni so bili takrat najbolj
ustrezni. Leta 1919 je postal diri-
gent pevskega zbora Ciril Vrem-
šak, ki vodi zbor še danes. Vrem-
šak je dal poudarek umetniški
kvaliteti, našel dobre pevce in
ustvaril z njimi tak stik, da je
zbor zmagal na številnih pevskih
tekmovanjih in bil več let prvak
Hubadove pevske župe. Po drugi
vojni so zašla pevska društva pri
nas in po svetu v veliko program-
sko krizo. Stevilne odda.je narod-
nih pesmi v radiu, v izvedbi pro-
fesionalnih zborov, so prinesle
popolnoma nova merila in gleda-
nja na amaterske zbore; mom""!
slovenstva in slovanstva je odpa-
del že s prvo vojno, in tako so
bile dvorane prazne, društva so
pričela hirati. »Lira« se je ođloč-
no spoprijela s tem problemom in
je dala žc pred 10 leti ideje, ki
so danes osnova za poživitev pev-

skih zborov v Ijubljanskem okra-
ju in Sloveniji. Sprostila se je
vseh spon čitalništva in ima da-
nes moderne koncertne programe,
s katerimi je dosegla dober od-
ziv med poslušavci.

Zanimivo je, da preživlja »Li-
ra« obdobje 80-letnice ravno v
delu med zamejskimi Slovenci,
da torej dela na svoji prvotni na-
logi. Pred dvema letoma je imela
turnejo na Koroškcm, lani je ime-
la v gosteh pevce iz Žclcznc
Kaplje, letos pa je gostovala po
Tržaškem in Goriškem.

Letošn,ji konecrtni program ima
tri dele. V prvem so pesmi raznih

narodov, v drugem slovenske in
jugoslovanske pesmi, v tret jem pa
narodne in prirejene pesmi. Štc-
vilne pesmi imajo solistične vlož-
ke. S tem programom je imela
»Lira« koncerte v Motniku, La~
zah, na Vegradu pri Stahovici, v
Mostah, Sv. Križu nad Trstom in
v prosvetni dvorani v Gorici. Na
tržaškem in v Gorici so zbor
sprejeli izredno toplo. Kakor ma-
nifestacija pod Jcrberkom na Ko-
roškcm pred dvemi leti pa tuđi
večer med zamejskimi Slovenci
v Gorici ostal pevcem v ncizbris-
nem spominu. Ob eni in drugi
priliki se je pokazalo, kako veliko

tradicijo ima društvo in, da je
bil konec koncerta samo kratka
pav/a, po kateri je zbor znova za-
žarel z neizčrpnim repertoarjem
pesmi, sol isto v in recitatorjev. Na
koncertu pod .ferberkom, koder
so bili tuđi naš generalni konzul
v Celovcu in voditelji slovenskih
đruštev na Koroškem, so ostali
vsi poslušavci v dvorani šc tri
ure po koncertu, odšli so sele, ko
so morali pevci, utrujeni od đveh
koneertov končno iti domov. Ko
so bili lani v Kamniku koroški
pevci, so pripovedovali, da bo le-
tu 1945 še ni bilo na Koroškcm
tako spontane pevske in sloven-
ske manifestacije.

Letošnji jubilejni koncert za
80-letnico pa bo imela »Lira« v
petek, 15. junija. v dvorani Doma
v Kamniku. A. C.

„Pokaži, kaj znaš" na Duplici
Mladinski aktiv tovarne »Stol«

je v soboto 19. maja 1962 v okvi-
ru praznovanja Tedna mladosti
pripravil zabavno prireditev »Po-
kaži, kaj znaš«. Do zadnjega ko-
tička napolnjena dvorana v Kul-
turnem domu in program, ki je
obsegal 27 popevk, narodnih
pesmi in recitacij, sta pokazala,
da je za to zvrst prireditev med
ljudmi veliko zanimanje. Na pri-
reditvi so nastopili mladi delavci
iz kamniških delovnih kolekti-
vov, dijaki gimnazije; prišli pa
so ćelo iz Kranja, mladinci iz
tovarn ISKRE in SAVE.

Nastopajoče sta ocenjevali dva
komisiji: strokovna komisija in
komisija iz občinslva. Največ pri-
znanja sta požela mlada dijaki-
nja Gabršek Šonja in gumar Ve-
selič Toni iz Kranja. Tuđi komi-
siji sta jima prisodili največ
možnih tock — 80. Zelo doživeto
zapeta popevka rNazaj v Benet-
ke« je navdu.šila zlasti mlade po-
slušalce, da kar njso m ^ ' i pre-
nehati s plostamjem. Skoraj nič
manjšega uspeha pa nišo dosegli
Rupnik Branko, Slapar Nejče in
Boko Boris iz Zavoda za uspo-
sabljanje invalidne mladine v
Kamniku. S popevkami, ki so jih
zapeli ob lastni spremljavi so do-

kazali, da lani mso po naključju
osvojili 1. mesta, na podobni pri-
reditvi v Kamniku. Lahko bi še
naštevali mlade delavce in dija-
ke ki so pripomogli, da je bil
program zares zelo pester. Vse-
kakor velja omeniti odlično in-
terpretacijo Kettejevega »Pijan-
ca«, ki jo je podal dijak škrjanc
I'ianc in odlomek iz kitajske liri-

ke »Brezupna prošnja«, ki jo je
posredovala Grkman Francka,
usnjarski tehnik iz tovarne usnja.

Na koncu je prav če zapišemo
ugotovitev, da je prva prireditev
te vrste na Duplici uspela, in
pomeni dostojen prispevek mla-
dih k praznovanju Tedna mla-
dosti.

Prišli so k nam na obisk
V soboto, 19. maja, so obiskali

vse sole v Tuhinjski dolini mla-
dinski pisatelji, ki jih otroci po-
znaj o iz Cicibana, Pionirskega li-
sta in knjig, ki izhajajo pri Mla-
dinski knjigi, France Bevk, Tone
Pavćek in Vida Brestova.

Najprej so se ustavili v fttnart-
nem. Pionirji so jih prisrčno do-
čakali in zavzeto poslušali par-
tizansko zgodbo o Gregcu Pete-
linčku, ki jo je bral Bevk, ter
vesele otroške pesmi Toneta
Pavčka in Vide Brestove. Uteg-
nili so samo še, da so se slikali
z njimi, nato pa so pisatelji odšli
v Motnik, kjer so bili že zbrani
pionirji iz Motnika in špitališča.
Naslednja postaja je bila osnov-
na šola v Tuhinju; tu so jih ča-
kali otroci že več ur. V Nevljah
pri Kamniku so prav tako vsi
trije navdušili otroke s svojim
pripovedovanjem, posebno pa

jim je bil všeč Pavček s svojima
pesmicama Marinko in Pretepa-
čem. Tu je prebral pisatelj Bevk
otrokom odlomek še neobjavlje-
ne povesti Pikapolonica.

Ker pisatelj Bevk ve, da otroci
radi berejo, je prinesel s seboj
polno torbo svojih knjiR, ki jih
je poklonil pionirjem, da jih bo-
do spominjale na njegov obisk.

Zvečer so pričakali naše pisa-
telje kamniški pionirji in mla-
dinci v dvorani Delavske univer-
ze. Dvorana bi bila skoraj pre-
majhna, da bi lahko sprejela vse
mlade ljudi, ki so si želeii videti
in stišati svoje prijatelje. Mlade
poslušavce so tako navdušili, da
so morali brati še nekaj za na-
meček.

Pionirji so povsod svoje pisa-
telje obdarili s cvetjem in jih
povabili, naj jih še obišcejo.

' T-a
Vida Brest:

VRVICA
Bil je eden izmed prvih poho-

dov. Pohod skozi noć in temo,
skozi hoste neznane gmajne, po-
hod v blatu in dežju, ki si ga
bom vse žive dni zapomnila.

Pred menoj dolga vrsta utru-
jenih postav, za menoj še daljša
in v srcu strah, da sredi teme
naenkrat ne bom videla nikogar
več in zašla s poti in povzročila
zmedo in zastoj vsej dolgi ko-
loni.

Hodili smo, se spotikali čez ko-
renine, navzdol, navzgor. Brez
konca. Gazili smo po blatnih go-
zdnih kolovozih, noga je vsak
hip zdrsnila po mastni ilovici in
le s težavo je bilo spet mogoče
ujeti ravnotežje. Neskončno dol-
ga pot je bila. Tišti dan pred
noćnim pohodom ni bilo časa za
počitek. Ves dan so nam nad
glavami žvižgale krogle in pred
odhodom si nismo mogli niti
dobro oddahniti.

Kljub temu, da so noge sledile
koloni, so se oči same od sebe
zapirale in le vprašanje, ki je
zđaj pa zdaj potovalo po dolgi
vrsti in terjalo odgovor — »Je

zveza?« je prisililo vse telo, da ni
zaspalo.

Nasadnje, sredi hoste, je prišlo
po vrsti povelje:

»Počitek«, »počitek«, »počitek!«
smo sporočili povelje nazaj in
hkrati že legli ob cesti. Puško
med koleni, nahrbtnik na ramah.
Počitek.

Zdelo se mi je, da sem komaj
za trenutek zaprla oči, ko me je
tovariš, ki je vso pot hodil pred
menoj, budil:

»Naprej! Slišiš, naprej gremo!«
Potem me je stresel. Zagodr-

njal je in po glasu sem čutila,
da je starej&i človek.

»Hudiča! Zbudi se vendar!«
Nato pa je tiho, kakor sam zase
zamrmral: »Ti revez ubogi!«

Dvignila sem se in videla, da
nekaj odmotava. Potem me je
prijel za roko in mi okoli zape-
stja zavezal vrvico svojega na-
hrbtnika. Krenili smo dalje in
kadarkoli sem se izgubila v
spancu, me je rahlo cuknila in
prebudila.

Zaradi tište drobne vrvice je v
meni pohod še vedno živ in lep.

Pred izidom VIII. letnika Kamniškega zbornika
Letos bo Kamniški zbornik izšcl žc osmič. Ce upoštevamo vse te-

žave, ki jih ima izdajanje take publikacije, moramo reci, da je
redno izdajanje Zbornika uredništvu lahko v ponos. Dosedanjih
»edem letnikov je doslej izpolnilo žc marsikatero vrzel, ki je nanjo
nalctei nekdo, ukvarjajoć se s kulturnozgodovinsko ali đružbeno-
politično problematiko kamniške preteklosti ali sedanjosti.

LetoSnji Zbornik bo prinesel po-
leg nekaterih krajših člankov, tri
pomcrnbnejše in obširnejše raz-
prave, od katerih pomenita dve
nekako nadaljevanjo lansko leto
načete zgodovine narodnoosvobo-
dilnega gibanja na Kamniškcm:
Emil Cesar je zbral in obdelal
gradivo c partizanskih tehnikah
in tisku v času NOB na Kamni-
skem, Srečko Zabrič pa je opisal
razvoj delavskega gibanja med
obema vojnama prav tako na
Kamniškem. Z obema razprava-
ma bo slika našega družbenopo-
litićneaa življenja pred vojno in
med okupacijo znatno izpopolnje-
na, čeprav seveda šc ne zaključe-
na in jo bo treba v bodočc še do-
polnjevati. Po svoje je zanimiva
tuđi zgodovina načrtov za grad-
njo železnice na Kamniškem, s

katero s v dalši razpravi ukvarja
Jože Jenko iz Ljubljane.

(Nadaljevanje na 5. strani)

• UMETNISKA RAZSTAVA
Muzej Kamnik je ob delav-

skem prazniku organizirat že
drugo umetniško razstavo. To
pot so bila razstavljena olja in
akvareli akademskoga slikar ja
Maksa Koželja. Većina slik še ni
bila nikoli na razstavi, zato je
vzbudila razumljivo zanimanje
pri občinstvu. Iz slik je odsevala
topla đomačnost naše zemlje,
prelepi gorski motivi s planin in
predvsem iz kamniške okolice.
Tuđi zadnje slike izpod Koželje-
vega čopiča so razodevale tesno
povezanost slikar ja z njegovim
rojstnim krajem. /. Z.
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Je bil svet zdravstvenega doma najvišji organ upravljanja?
Zdravstveno službo vodi v ob-

čini Zdravstveni dom Kamnik.
Službo opravljalo 3 zobni tera-
pcvti, na cnega terapevta odpade
6683 prebivavcev, to pa je občut-
no previsoka številkn. V lanskem
letu so terapevti opravili 28.475
zobozdravstvenih uslug (pregledi,
izdiranje zob, plombe, mostički,
proteze in zdravljenja). Delo so
opravili v 6198 urah (rednih in
nadurah). S težnjo, približati se
prebivavstvu, vodijo zobozdrav-
stveno službo v Kamniku, na La-
zah, v Rudniku koalina Crna in
v obratni ambulanti »Stol«. Po
podatkih Zdravstvenega doma
Kamnik prekoračujemo zobni te-
rapevti normo v rednom delov-
nem času od 47 do 110 %, v nad-
urah pa od 9 do 82 odstotkov. Do-
hodki zobozdravstvenih storitev v
lotu 1961 so znašali 15,923.275 din.
Po bilanci zdravstvenega doma
Kamnik za leto 1961, o kateri je
razpravljal in jo potrdil upravni
odbor Zdravstvenega doma na
svoji 17. seji 22. 2. 1962, se vidi,
da je imela:

zobna ambulanta Kamnik —
presežek 395.764 din;

zobna ambulanta Tuhinj — pri-
manjkljaj 195.025 din;

zobna ambulanta Duplica —
primnn.jkl.jaj 195.025 din;

zobnn ambulanta Crna — pri-
man jkljaj 121.903 din;

skupno torej 100.473 din pre-
sežka.

Iz podatkov v bilanci pa se ne
vidi, da bi o njej razpravljal tuđi
Svet zdravstvenega doma Kam-
nik — ni bilo potrebno?

Dne 17. 4. 1962 je občinski ljud-
ski odbor Kamnik prejel od upra-
ve zdravstvenega doma Kamnik
dopis, iz katerc'ga je razvidno, da
je zaključni račun zdravstvenega
doma Kamnik za leto 1961 poka-
zal izgubo:

zobna ambulanta Kamnik 49.278
dinarjev;

zobna ambulanta Tuhinj 215.990
dinarjev;

zobna ambulanta Crna 138.448
dinarjev;

zobna ambulanta Duplica 5.448
dinarjev primanjkljaja — skupno
znese primanjkljaj 408.164 din.

Organi upravljanja v zdrav-

stvenem domu so ob vzrokih pri-
manjkljaja ponovno razpravljali.
Ali ni čudno, da v dveh mesecih
spremenimo presežek v večji pri-
manjkljaj? Ne bi komentirali go-
spođarskega računa oz. varčeva-
nja v tej enoti, s katerim opra-
vičujejo izgubo. Predpisi splošne-
ga zakona o organizaciji zdrav-

stvene službe določajo, kako se
krije izguba v zdravstvenih zavo-
dih.

Zdravstveni dom Kamnik in
upravni ter samoupravni organi
so sprejeli pravilnik O' razdeljeva-
nju osebnih dohodkov, medtem
ko o pravilniku O' delitvi dohodka
na Svetu zdravstvenega doma

sploh nišo razpravljal). Pravilnik
o delitvi dohodka predvideva de-
litev: 80% na sklad za osobne do-
hodke in 20 % na ostale sklade.
V kolikor pa računamo po podat-
kih iz predložene bilance, vidimo,
da je to razmerje 92,4 % za oseb-
ne dohodke in 7,6odstotka v osta-
le sklade. Najprej osebni prejem-
ki, potem skladi, skupnost pa naj
poravna izgubo. Izgleda, da so
pravilnik o delitvi dohodka izde-
lali le formalno, ker se ga ne dr-
ži jo. Zakaj tako?

Svet zdravstvenega doma bo
moral odpraviti nepravilnosti.
Brez vednosti Sveta in samo-
upravnih organov ne bo moč de-
latj po svoje. Občani v Svetu ima-
jo odgovorno nalogo, predvsem
zato, ker morajo ustvarjena sred-
stva proizvajalcev pravilno razpo-
rejati in usmeriti delo zdravstve-
nega doma, da bo sleherni paci-
jen zadovoljen. Le tako bodo od-
padle številne pripombe na tere-
nu, ki zadevajo zobozdravstveno
službo.

Večja odgovornost članov KO SZDL
Na zborih volivcev, ki so bili 6.

do 10. aprila, so v Mostah in Cr-
ni kritično occnili delo krajevnih
odborov. Krajovni odbori zaradi
neaktivnosti odbornikov nišo ak-
tivni. Razvoj kraja ni vsklajcn z
razvojem drugih krajev. Zaradi
tega je bilo v Crni na zborih vo-
livcev vprašanje o razrešitvi kra-
jevnega odbora, v Mostah pa so
izvoli li nov krajevni odbor. Iz te-
ga sledi ,da naši občani sprem-r
ljajo delo samoupravnih in druž-
bonih organov, kar.se vidi v zelo
kritični obravnavi nedelavnosti
posameznih krajevnih odborov.
Ne smemo posploševati vsega te-
ga, ker so na splošno naši kra-
jevni odbori razumeli svojo vlogo
in se z maksimalnimi napori
vključili v samoupravo ter pri
tem kar čim hitreje hoteli reše-
vati svoje probleme in probleme
v občini. V Crni so sklenili, da
se takoj sestane sedanji krajevni
odbor in odbor krajevne organi-

zacije SZDL, da prouči to vpra-
šanje in na prihodnjem zboru vo-
livcev o tem poroča. Podobnih
primerov se bo zgodilo še več, v
kolikor posamezni tovariši in to-
varišice, ki so izvoljeni v krajev-
ne odbore, ne bodo aktivno sode-
lovali in pomagali pri reševanju
vseh perečih problemov v krajev-
nih skupnostih. Sedaj je začetek
kar nam je dokaz, da občani in
krajevne organizacije SZDL vodi-
jo več računa o pomembni nalogi
in vlogi krajevnih odborov.

NAJSTAREJŠI KAMNIČAN
UMRL

V 93. letu starosti je umri na)-
starejši meščan Franc Strmole.
V Kamnik je prišel iz Loža in je
bil do upokojitve uradnik davč-
ne uprave. S soprogo Marijo sta
preživela 65 let v zakonu in sta
bila najstarejši kamniški zakon-
ski par. Ob odprtem grobu se je
poslovil od pokojnika njegov so-
delavec iz Loža, še iz časov iz-
pred prve svetovne vojne.

Streljanje - novi uspehi kanrniskihlsfrelcev
Konec aprila letos so se v Po-

stojni pomerile reprezentance za-

PREI) IZIDOM VIII. LETNIKA
KAMNISKEGA ZBORNIKA

(Nadaljevanje s 4. strani)
Poleg ten treh daljših prispev-

kov, pa bo Zbornik obravnaval
Se nekatere aktualne probleme iz
kamniškega kulturnega in druž-
benopolitičnega življenja. Zbornik
bo lotos ponovno opremil Tone
Znidaršič, vanj pa bodo prispe-
valj reprodukcije svojih del tuđi
drugi kamniški likovni umetniki.

Publikacija bo izšla v nakladi
1200 iz vodo v in bo podobno ve-
zana kot prejšnja leta, tiskalo pa
jo bo časopisno podjetje »Delo^.
Ako bodo vsa dela pravočasno
opravljena, bo Zbornik junijamc-
seca ali najkasneje za občinski
praznik lahko izšel.

hodne skupine slovenskih mest v
streljanju z malokalibrsko pu-
ško. Nastopilo je 9 mestnih ekip.
Reprezentanca Kamnika, ki so
jo sestavljali strelci:

Bertoncelj Peter, šunkar Plo-
rijan, Rihtar Ivan in Peršin Ivan,
si je z 926 krogi priborila prvo
mesto, pred Jesenicami C920 kro-
gov) in Postoj no (907 krogov).
Najboljši strelec dneva je bil
šunkar Florijan (Titan), ki jedo-
segel 249 krogov. Ta rezultat je
ponovno potrdil visoko kvaliteto
kamniških strelcev.

Nekaj dni kasne je pa je podo-
ben uspeh dosegla tuđi strelska
ekipa SD »STOL«, ki je na re-
publiškem tekmovanju sindikata
lesnih delavcev Slovenije v stre-
ljanju z zračno puško dosegla
prvo mesto in tako, že drugič
osvojila prehodni pokal v tem
tradicionalnem tekmovanju.
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Tenis v Kamniku
Prvo tenisko igrišče v Kamniku

so zgradili leta 1930 v smodniš-
nici. Igrišče je bilo betonsko. Prvi
agilni člani, Rajko Kos, Valter
Stuzzi, ing. Mirko Grzinčič, dr.
Dominik Žvokelj, ing. Milored
Stojkovtč, ing. Viktor Rebolj, ing.
Dolenec, Rozi Čižmerkova, Vrem-
šakova, Rupnikova in Martin
Gjurin, so že organizirali prvi
dvoboj z Ilirija iz Ljubljane in
kasne je še z novomeškim Elanom
(2:2). Najuspešnejši igralcc je bil
takratni načelnik sekcije Rajko
Kos.

Leta 1931 je tenisko društvo za-
čelo z gradnjo dveh igrišč pri ko-
pališču, kjer so bile takrat kon-
centrirane vse športne naprave.
Nacrte za igrišča je izdelal teh-
nični referent kluba in aktivni
igralec pok. Ferdo Šmuc.

Na otvoritvi igrišč 19. juni ja
1932 se je zbralo pri kopališču
mnogo ljudi od blizu in daleč. Z
godbo in županovim govorom ter
s sodelovanjem teniskih igravcev
Ilirije iz Ljubljane, se je začel
ceremonial. Propagandni dvoboj
Ilirija : Kamnik se je konca] •/.
zmago gostov (3:1). Po otvoritvi
igrišč se je začel takratni teniski
klub z veliko vnemo pripravljati
na prvenstvene tekme. Sledile so
tekme z Domžalami, Kranjem in
Novim mestom, ki jih je TK
Kamnik odločil v svojo korist.
Vrstili so se turnirji in zopet tek-
me, skratka v Kamniku je zaživel
šport. Igralo ga je vse, staro in
mlado, ćelo ob 5. uri zjutraj.
Igrali so na čas, t. j . imeli so ve-
liko uro na samem igrišču, ki je
vsakemu paru odmerila čas igra-
nja — vsi so bili enakopravni.
Žal, prišla je vojna in tuđi teni-
ski sekciji ni prizanesla. Nastalo
je mrtvilo — teniska igrišča je
prekrila trava.

Leta 1952 so se zopet pojavili
prvi pionirji tenisa v Kamniku.
Na primitivnih, neurejenih igri-
ščih, brez ograje in mrež, so na
mlajše prenašali prve teniske lek-
cije Ivo Kordaš, Tone Cerar, Mi-
lan Vindšnurer in Bojan Slegel.
Mladina je dobila veselje do lepe
igre in znova so organizirali sek-
cijo, ki je začela s smotrnim de-
lom. Ob podpori ObLO Kamnik
in pa z izredno požrtvovalnostjo
načelnika teniske sekcije ing. Vik-
torja Rebolja so začeli urejati
igrišča. Seveda so tenis igrali sa-
mo v zabavo, vendar pa je štela

sekcija že leta 1957 40 aktivnih
članov. Plod prizadevnosti ing.
Rebolja je bila dograditev ograje
okrog teniskih igrišč leta 1958,
seveda z razumcvanjem in pod-
poro ObLO Kamnik.

Kot druge se je tuđi tenis sek-
cija prvič vključila v tekmovanja.
Tekmovavci, ki. še danes uspešno
zastopajo sekcijo, Bogataj, Lav-
rič, ing. Rebolj (ml), Slegl, Kor-

daš, so že v prvi tekmi premazali
moćno ekipo iz Kranja s 6:2. Sle-
dila je doba tekmovanj, uspehov
in porazov. Leta 1960 se je tenis
sekcija vključila v slovensko re-
publiško ligo, kjer ja zasedla če-
trto mesto pred Kranjem in TK
Elanom iz Novega mosta, zaosta-
la pa je za Ljubljano, Mariborom
in Jesenicami.

Sekcija se je zavedala, da po-
trebuje mladih moči, zato je pri-
čela z organizacijo tečajev, ki se
jih je mladina polnoštevilno ude-
leževala. Sekcija je prvič razpo-
lagala z rekviziti, ki jih je brez-

plačno in nesebično posojala čla-
nom. Tenis ni bil več šport pe-
ščice ljudi kot včasih, ni bil već
»aristokratski šport«, kot ga še
danes mnogi napačno imenujejo,
nasprotno, postal je množičen,
igra ga lahko vsakdo!

Sekcija je pričela ćelo z orga-
niziranjem, zimskih tečajev v ma-
li telovađnici, kjer so se zaeetniki
najlaže seznanili z osnovnimi pr-
vinami tenisa. Tečaje so uspešno
vodili Klemenc, Slegl in ing. Re-
bolj B. Leta 1961 doživi sekcija
velik razmah. Število članstva se
poveča na 70. Sekcija tuđi ne za-

nemarja rekreacije. Na tenis igri-
ščih se prvič pojavijo starejši
ljudje, željni razvedrila po na-
pornom delu, in z veseljem igrajo
tenis.

V tekmovanj u Teniske republi-
ške lige, kjer je nastopilo 9 klu-
bov iz Slovenije, je sekcija za-
sedla peto mesto. Lahko bi se
uvrstili na tretje ali četrto mesto,
pa so nam v zadnjem trenutku
ođpovedali prevozno sredstvo za
Kidričevo in zato smo tekmo iz-
gubili s 3:0 ter se nismo mogli
uvrstiti v finale. V tekmovanju
smo izgubili sledeča srečanja: z
ekipo TK Branik (Maribor) 3:0,

s TK Kidričevo 3:0 (w. o.); v tek-
movanju za peto mesto pa smo
dvakrat premagali TK kranj s
3:0 in 2:1, pred tem pa TK Ra-
denci s 3:0.

Prvič so v letu 1961 tekmovale
v Teniski republiški ligi članice
naše sekcije, ki pa zacnkrat nišo
mogla uspešno kljubovati rutini-
ranim nasprotnicam iz Ljubljane
in Maribora. V počastitev Mla-
dinskefia tedna je sekcija organi-
zirala po kal ni turnir v tenisu.
Prvo mesto pri posameznikih je
osvojil Janez Bogataj pred Lavri-
čem, v parih pa P>oga1nj—Slngl

pred Lavrič—Šnabelj. V počasti-
tev občinskega praznika mesta
Kamnik je sekcija organizirala
troboj. Prvo mesto je zasedla eki-
pa Jcsenic pred Kamnikom in
Kranjem.

Dvoboj Kranj—Kamnik smo
odločili v svojo korist s 5:2; v na-
slednjem Jesenice—Kamnik pa
smo igrali neodločeno s 3:3. Tu
se je še posebno^ izkazal naš pio-
nir Franci Vengust, ki je prema-
gal oba pionirja iz Jesenic.

Visek sezone je bil propagand-
ni mednarodni turnir Grčija—
Slovenija 20. 7. 1961. Organizacija
tega turnirja je zahtevala ogrom-
no truda, izvedena pa je bila
brezhibno in v splošno pohvalo.
Tekmo si je ogledalo mnogo lju-
di, ki so z veseljem spromljali
kvalitetni tenis. Na kraju sezone
je sekcija organizirala klubsko
prvenstvo /a posameznike, vendar
do finala Lavrič—Slegl, žal, ni
prišlo, ker je slabo vreme razmo-
čilo igrišče.

Na sezono 1962 se pripravlja
sekcija še posebej skrbno. V ta
namen smo organizirali tenisko
Solo, ki deluje od meseca januar-
;'a dalje, vodita pa jo Slegl in
iđesner. Tečaj obiskujejo izključ-
no pionirji in mladinci, ki bodo z
vstrajnim delom in treningom
iahko kmalu stopili med tekmo-
vavce. Sekcija si je zadala kot
glavno nalogo, da bo posvečala
največ pozornosti mladim tečajni-
kom, ki nikakor ne smejo ostati
prepuščeni sami sebi. V ta namen
bodo morali starejši igralci del
svojega časa posvetiti izpopolnje-
vanju mladih, obenem pa bi mo-
rali i meti zaposlenoga stalnoga te-

(Nadaljevanje na 7. strani)Na sliki: zmagovalna ekipa
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Tekmovanje v počastitev
padlih borcev

Tovarna usnja Kamnik je or-
ganizirala strelsko tekmovanje v
počastitev padlih borcev in tal-
cev, članov omenjenega podjet-
ja. Tekmovanja se je udeležilo
9 ekip, ki so zasedle nasledn.i;
mesta:

krogov
1. podjetje »Kamnik 878
2. »Stefe Kostja« Tržič 874
3. »Stol« Kamnik 851
4. »Titan« Kamnik 843
5. »Heroj Vitez« Crnuče 841'
6. »Usnjar« Kamnik 840
7. »Induplati« Jarše 82 '
8. »Pionir« Novo mesto 8'o
9. »Domžale« Domžale 80£>»
Zmagovalna ekipa je prejeui

prehodni pokal. Sestavljali so jn
naslednji strelci: Ivan Rihtai
Peter Kmet, Janez Klemenc, A'
bin Kolar in Bozo Matičič.

B. M6



Ali bodo kamniški strelci letos
končno prišli do slrelišča

Gradnja kamniškega strelišča
sicer napreduje, vendar ne tako,
kot, bi bilo treba. Doslej so že

zgradili betonski rov, vanj so
montirali stojala, ki so jih z
udarniškim delom izdelali strelci

j._ :„jl _ . . : :_ .

TENIS V KAMNIKU
(Nadaljevanje s 6. strani)

niskoga instruktorja, ki bi skr-
bel za vzgojo mladine pa tuđi za
rekreacijo.

Tenis je eden redkih športov,
ki ga lahko gojimo do pozne sta-
rosti. Naj postane množičen, ko-
rišten Kamniku tuđi v turistič-
nem pogledu, zlasti pa naj pri-
tegne mladino.

Na kraju vsa zahvala ObLO
Kamnik in Obeinski zvezi za tc-
lesno vzfiojo v Kamniku za vso
maleiialno in moralno pomoč, ki
nam še v naprej zagotavlja, da
lahko gledamo z optimizmom na
uveljavljanje in množičnost lcpc-
ga teniškega športa v Kamniku.

— kovinarji iz delovnih kolekti-
vov. Postavili so tuđi cevovod, ki
odvaja dotekajoto vodo na zgor-
njem delu strelišča pod strelišče
v odvodni kanal. Za ta dela so
doslej porobili 800.000 dinarjev.

Letos pa caka strelce še precej
dela, če bodo hoteli dokončati
strelišče. Zemljišče, na katerem
je strelišče, bo treba izravnati.

Poglavitno vprašanje pa je,
postavitev strelske lope na dolj-
njem delu strelišča, kjer je se-
daj le za silo urejeno ležišče. Za
gradnjo tega objekta pa bo po-
trebnih okrog 1,500.00 din. Ta
sredstva pa naj bi zagotovil Ob-
činski ljudski odbor v svojem
proračunu.

F. S.

Nagradna križanka v 3. šlevilki
Objavljamo popravek nagradne križanke iz 3. številke,

kjer je pomotoma izpadlo besedilo: 37. navpično: mesto v
Metohiji in 54. navpično začetnici imena in priimka slov.
slikarja ter 62. vodoravno spis. S tem podaljšujemo razpis.

Vsem reševalcem se oproščamo za neljubo pomoto in
jih vabimo, da pošljejo rešeno kri&anko iz prejšnje številke
do 15. JUNIJA v naše uredništvo.

Nagrade so:
1. nagrada 1.000 din
2. nagrada 750 din
3. nagrada 500 din.

PAJOCSLAVICA
DOL

9>°st& korlina

U H I I I I I I O H H ^N|KA
% ROJE NI:

Flis Valerija, Duplica 34; Šu-
štar Mirko, Srednja vas 27 in
Vidmar Avguštin, Podgorje 9.

f POROČEN I:

Huber Evgen, delavec iz Male
vaši in Benko Ana, delavka iz
Volčjega potoka; Humar Metod,
kamnosek iz Nožić in Kahanja
Ada, uslužbenka iz Kamnika; Re-
bolj Alojz, delavec iz Preserij in
Gostiša Terezija, uslužbenka iz
Volčjega potoka; Slunjski Veko-
slav, delavec iz Slovenskega Ja-
vorniika in Uršić Marija, delavka
iz Bistričice; Turhalj Slavko, teh-
nik iz Domžal in Sušnik Marija,
učiteljica iz Vrhpolj; Vučko Bo-
ris, dijak iz Kamnika in Gre-
šovnik Herta, dijakinja iz Mari-
bora.

# UMRLI:

Alič Marija, stara 69 let iz Mla-
ke; Dolenc Jože, upokojenec, star
72 let iz Porebra; Drolc Rudolf,

upokojenec, star 72 let, iz Kam-
nika; Grintal Marjana, gospodi-
nja, stara 81 let, iz Križa; Hacin
Jože, star 76 let iz Mlake; Hol-
cer Frančiška, delavka, 39 let, iz
Kamnika; Kržič Franc, upokoje-
nec, star 92 let, iz Kamnika; Ko-
sir Katarina, gospodin ja, stara
60 let, iz Podjelše; Končnik Fran-
čiška, upokojenka, stara 80 let, iz
Vrhpolj; Ocepek Franc, kmet,
star 72 let, iz Brega; Pavlič,
Franc, upokojenec, star 81 let,
iz Mekinj; Plahuta Jože, upokoje-
nec, star 68 let, iz Tučne; Potoč-
nik Franc, kmet, star 56 let, iz
Crne; Slapnik Marija, preužitka-
rica, stara 73 let, iz Bele; Slevec
Katarina, gospodin ja, stara 68
let, iz Volčjega potoka; Slegl An-
gela, gospodinja, stara 55 let, iz
Kamnika, šuklje Irma, stara 2
leti, iz Kamnika; šuštar Franc,
kmet, star 62 let, iz Studenca,
Trobevšek Franc, kmet, star 57
let, iz Vrhpolj; Žebeljec Jože,
star 64 let, iz Podhruške; Žibert
Anton, kmet, star 59 let, iz Ma-
lega Rakitovca in žurbi Franc,
kmet, star 77 let, iz Podgorja.

P O S E T N I C E
Namesto križanke objavljamo danes 4 posetnice. Iz imen in

Priimkov na posetnicah, je sestaviti pokliče.

KINO »DOM« KAMNIK: od 2. do
4. junija Amer. barv. film »Se-
renada velike ljubezni«, od 5.
do 7. junija jugoslov. film »Ti
loviš«, od 9. do 11. junija angl.
film »Sinovi in Ljubimci«, od
12. do 14. junija romunski film
»Oprostite, napačna zveza«, od
16. do 18. junija italijan. film
»Kam s truplom«, od 19. do 21.
junija ruski barvni film »Don
Kihot«, od 23. do 25. junija
poljski barvni film »Križarji«,
od 26. do 28. junija nemški
film »Deklica Rosemarie«, od
30. junija do 1. julija franeoski
film »Francozinja in njena
ljubezen«.

KINO DUPLICA: od 2. do 3. ju-
nija ameriški barvni film »Ri-
hard Levjesrčni«, od 6. do 7.
junija amer. VV film »Osam-
ljeni človek«, od 9. do 10. ju-

nija amer. barv. film »Vikingi«,
od 13. do 14. junija argentin-
ski film »Andaluzijska ljube-
zen«, od 16. do 17. junija amer.
barv. film »Drevo smrti«, od
20. do 21. junija angleški film
»V znamenju Zoroja«, od 23.
do 24. junija ital.-franc. barv.
film »Ana iz Broocklvna«, od
27. do 28. junija amer. VV film
»Divji sever«, od 30. junija do
1. julija amer. barv. film »Za-
kon prerije«.

KINO KOMENDA: od 2. do 3.
junija amer. VV film »Popla-
ve straha«, od 9. do 10. junija
amer. vestern film »V senci
vešal«, od 16. do 17. junija
amer. barv. film »Davy Croc-
ket, od 23. do 24. junija amer.
barv. film »Visoki jezdec«, od
30. junija do 1. julija ameriški
barvni film »Drevo življenja«.
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Prostor - glavni problem za vecjo dejavnost mladine v Špitalicu
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Odbor krajevne organizacije
S2JDL v Špitalicu je skupno z od-
borom ljudske mladine p-riredil
sejo, na kateri so obravnavali:
prostor za družbene organizacije,
predvsem dvorano z odrom, ko-
munalne probleme in pa aktual-

(ODGOVOR NA VPRAŠANJE
»OB ROBU«)

Po združitvi kmetijskih zadrug
ob koncu 1. 1960, je nova zadruž
na uprava obdržala poslovne pro-
store bivše poalovne zveze »Si-
pek« v pritličju hiše v Tomšiče-
vi ulici št. 1.

V teh prostorih se je preteklo
leto stiskala skupna uprava,
splošni, komercialni in gospodar-
sko-računski sektor ter vodstvo
kmetijske in gozdarske ekonom-
ske enote. Vse to v šestih pisar-
niških prostorih. Taka stiska je
motila delo kmetijske in gozdar-
ske ekonomske enote, zlasti pa
delo v gospodarsko-računskem
sektorju, kjer je delalo v enem
prostoru kar osem uslužbenk.

Ker na gradnjo lastnega po-
slopja v bližnji prihodnosti za-
radi obsežnih investicij ni mogo-
če misliti, se je upravni odbor
odločil, postaviti montažno le-
seno pisarniško poslopje na vrtu,
na kar je pristal tuđi lastnik.

V tem poslopju je osem pro-
storov, v katere sta se preselila
računovodstvo in arhiv; tara bo-
do tuđi sestanki delavskih sve-
tov in upravnih odborov eko-
nomskih enot. Stavba bo služila
svojemu namenu le krajšo dobo,
nato pa jo bodo prestavili dru-
garu za stanovanja, ker je temu
namenu tuđi prilagojena.

V. P.

Na vprašanja občanov, kaj je
z obratom družbene prehrane,
odgovarja Stanovanjska skup-
nost sledeče:

Nacrti za preureditev restavra-
cije Dom v moderen obrat druž-
bene prehrane na samopostrežni
način so v glavnem gotovi. Ker
pa so letošnja finančna sredstva
tako omejena, smo preureditev
preložili. Prvotni nacrti za gra-
ditev obrata družbene prehrane
za gostiščem Malograjski dvor,
bi zahtevali ogromne investicije,
katerih pa ne bi bilo mogoće
uresničiti z vsemi razpoložljivi-
mi sredstvi. Zaradi tega smo
sklenili, preurediti restavracijo
dom, ki je v sklopu Stanovanj-
ske skupnosti, v sodoben obrat
družbene prehrane. Delno moti
obćane to, ker je Dom oddaljen
nekaj minut od mestnega sredi-
šća, vendar problem za enkrat ni
tako kritičen. Kapaciteta sedanje
kuhinje še ni polno izrabljena.
Gostje lahko dobijo kosilo in ve-
čerjo, cena kosila je za abonen-
te 175 din, većerja pa 130 din.
Kako pa je z enolončnicami? Za
enkrat jih priprivlja restavracija
približno 90-dnevno, predvsem za
kolektive, pa tuđi za posamez-
nike. Za većji obrok je cena 100
dinarjev, za manjši pa 60 din.
Kakor hitro pa bo mogoče dobiti
prostor za razdeljevanje v juž-
nem delu mesta, borno uredili
tuđi to. Problem je ludi prevoz.
Kdor pa ima lastno prevozno
sredstvo ali osebo, ki bi hrano
prinesla v delavnico ali podjetje,
si lahko že zdaj postreže s to-
plim obrokom.

K. Z.

ne družbenopolitične probleme.
Dvorano, kjer je prirejala mladi-
na dramska dela, je Kmetijska
zadruga spremenila v hlev. V za-
družnem domu so dobili dve sobi,
kateri bi želeli sedaj mladinci
preurediti v dvorano z odrom,
kar pa je zaradi funkcionalnosti
objekta zelo težko. Zaradi tega so
se sporazumeli, da bodo obe sobi
opremili in kupili televizor, s tem
pa bi poživeli klubsko življenje
v tem kraju. Za dvorano z odrom
pripravljajo nacrte, ki naj bi bi-
la nad 1 nadstropjem, z deli pa
bodo pričeli verjetno že v prihod-
njem letu. Mladina ve, da mora
imeti oder, če se hoče uveljaviti
in delati na kulturno-prosvetnem
področju. To pa je zaželjeno tcm-
bolj, ker nimajo športnih igrišč,
pa tuđi prebivavci zelo radi obi-

skujejo dramske predstave. Odbor
socialistične zveze je soglasno po-
trdil mišljenje in pa skupne želje
mladine ter vseh ostalih prebi-
vavcev.

V razpravi o komunalni pro-
blematiki so ugotovili, da je sek-
cija za komunalno dejavnost pra-
vilno dojela svojo vlo'go, ter pre-
cej pripomogla k mobilizaciji pre-
bivavstva, da so obnovili pota,
mrtvašnico na pokopališću itd.
Vprašanje mostu na Beli pa še
sedaj ni rešeno, čeprav je že
Kamniški o-bčan prinesel odgovor,
kako resiti to vprašanje.

Veliki problem je nastal z za-
poro vseh žag veneciank v kam-
niški občini, predvsem pa še v
tuhinjski dolini. V tem prcdelu
se nišo pojavljali takoimenovani
crni razrezi, vendar je sedaj, ko

so vse žage venecianke zaprte,
vprašanje, kam naj prebivavci
Moćnika in Špitaliča vozijo hlo-
dovino, ki jo rabijo za domačo
porabo — čez Kozjak v Kamnik,
to pa je 25 km v eno smcr. O teh
stvareh bo moral vsekakor raz-
pravljati merodajni organ, ker se
zdi krivično, da bi bili zaradi za-
pore žag prikrajšani ljudje, ki se
crnih razrezov nišo posluževali.

Ljudje sami menijo, da bi bilo
bolj potrebno oštro kaznovati
krivce.

Na sestanku so tuđi menili, da
je pomembna naloga vseh članov
SZDL in vseh ljudi, da se še bolj
zavzemajo za delo v raznih orga-
nih samouprave in družbenega
upravljanja, kar predvsem po-
udarja Titov govor, ki so ga tuđi
analizirali na tem posvetu.

Premajhno zanimanje za ljudsko tehniko, predvsem
pri tehnični inteligenci

10. maja je Občinski odbor LT
razpravljal o problemih in de-
javnostih LT. Ljudska tehnika
združuje 5 sekcij, in sicer: Avto-
moto društvo, radioamatersko
sekcijo, modelarsko sekcijo, foto-
sekcijo in Društvo iznajditeljev
in avtorjev tehničnih izboljšav.

V poroćilu in razpravi so pou-
darili delo posameznih sekcij, pri
čemer so ugotovili, da so bili
zelo aktivni: radioamaterska
sekcija, Avto-moto društvo, Dru-
štvo iznajditeljev in avtorjev
tehničnih izboljšav, ter mode)ar-
ski klub. Mem tem ko foto-sekci-

Krajevna organizacija SZDL v Tuhinju
je organizirala posvet, na kate-
rem so razpravljali predvsem o
nih problemih v občini in v Tu-
hinju. Razpravljali so o Titovem
govoru in o problemih, ki sprem-
Ijajo delo odbora SZDL. Pred-
vsem so razpravljali o dejavnosti
Rdečega križa, Ljudske mladine,
ki je precej živahno delala, pri-
pravila vrsto iger, ki so bile lepo
obiskane in o klubskem življenju
v Tuhinju. Razpravljali so še o
izboljšanju stanja na pokopali-
šču, kar predstavlja v Tuhinju
problem, zato nameravajo letos
s proslovoljnim delom in z do-
tacijo, ki jo je krajevni odbor
dobil v te namene, konćno ure-
diti pokopališče. Nadaljnji prob-
lem je vodovod, ki je na Hribu
v zadnji fazi izgradnje, ker so
ljudje in vse organizacije mnogo
prispevali z prostovoljnim delom.
V letu 1956 je bila proračunska
vrednost pet milijonov, danes pa
je ta vrednost 8 milijonov. Od
tega so dobili dotacije samo 2
milijona, ostalo so sami prispe-
vali s prostovoljnim delom in v
denarju. Ostane še vprašanje vo-
dovoda v kraju Lipa, v Češnji-
cah, Črnem vrhu in Golici. Ta
problem bodo morali resiti v
bližnji prihodnosti. Problem, ki
je bil še nakazan, je problem
zage venecianke, saj je žaga, ki
je obratovala za okoliške kmete
zaprta. Kmetje že imajo dovo-
Ijenje za razrez lesa, vprašanje
pa je, kam naj ga vozijo žagat.
Ko bo v Tuhinju vse te zadeve,
predvsem komunalne dokončno
pripravili, bodo sklicali izredni
zbor volivcev, ter se pogovorili
za nadaljnjo delo občanov pri
reševanju vseh teh navedenih
problemov.

Krajevna organizacija je pra-
vilno razumela svojo nalogo, da
je kot najširša organizacija in
r.ajvišji samoupravni organ po-
klicana, seznanjati obćane s pro-
blemi njihovega kraja in komu-

ne, ter spodbujati gospodarsko
in druibeno politično delo vseh
občanov. S takšnim delom, kot
si ga zastavlja socialistična zveza
se bo prav gotovo še bolj afir-
mirala med Ijudmi in dobila več-
je zaupanje in ugled, kot ga ima.

ja ni zaživela, zaradi pomanjka-
nja prostorov in človeka, ki bi
to sekcijo vodil. Našteti so bili
uspehi posameznih sekcij, ven-
dar so predvsem poudarili, da
sodelovanje z občinskim odbo-
rom ljudske tehnike in sekcij a-
mi, predvsem Avto-moto društ-
vom ni bilo dobro. Važna naloga
novega odbora bo, izboljšati od-
nose, ker je glavna misel izra
žena na občnem zboru ta, da je
nujno potrebno utrditi položaj
obćinskega odbora ljudske tehni-
ke v družbenem dogajanju.

Menim, da bi morala močneje
sodelovati tuđi tehnična intele-
genca, ki jo je v Kamniku kar
precej. žal ugotavljamo, da ti
ljudje, zelo malo pripomorejo k
uspešnejšemu delu ljudske teh-
nike, pa bi lahko doprinesu zelo
veliko.

Ali bo šel
otrok na

Kamniški otroci boda tuđi letos
odšli s kolonija v Pulo, kjcr bo
pripravljen za njih dom Školskog
trgovačko« centra. Vsi, ki pozna-
jo Pulo, veđo, da je ta dom na
zelo lepem kraju, v borovetn goz-
dićku in lc 200 m od kopališča,
odmaknjen od ceste in prometa.
Na razpolago bodo imeli tuđi te-
levizijski sprejemnik ter lepo
športno igrišče, kjer bodo »troci
lahko igrali odbojko, košarko,
perjanico itd. Vodstvo bo organi-
ziralo tuđi različne izlete v pulj-
sko okolico, saj vsi vemo, da je
to mesto kot nalašč. da otrokom
povemo o marsikateri zgodovinski
znamenitosti in tako združimo
prijetno s koristnim.

Na letovanje bo Slo okrog 200
otrok v dveh izmenah. Vsaka iz-
mena bo ostala v Puli 21 dni. Pr-
va bo odpotovala že 21. junija.
Otroci bodo pod strokovnim vod-
stvom, v taboru pa bođo imeli tu-
đi medicinsko sestro.

Kaj pa cena? Povprečni pri-
spevek je 7.000 dinarjev, vendar
je odvisen od dohodkov staršev.
Socialno šibki plaćajo manj ali
gredo celo brezplaćno, s tem se
pa prispevek ostalih nekoliko zvi-
ša. Morda se bo zdela cena komu
previsoka, vendar, čc vse točno
premislimo, ni tako. Otrok ima s
tem plaćano vožnjo, stanovanje
hrano (pet obrokov) in sad je, po-
le? tega pa je še pod stalnim pe-

ludi naš
morje?

dagoškim vodstvom. Upoštcvati je
tuđi dejstvo, da starši prispevajo
Ic del cene.

Se je čas, da prijavite svoje
otrokc. Prijave sprejema komisi-
ja za letovanje pri Zvezi prijate-
ljev mladine Kamnik (tov. Klav-
čič Petcr). Starši razveselite svoje
otroke in jih za lepo spričevalo
pošljite na morje!

T. M.

KOLIKO SREDSTKV BOMO
V NASl OBČINI ZBRALI
ZA DERKIJ RTIC?

Občinski odbor Rdečega križa
Kamnik je po svojih organizaci-
jah začcl zbirati đenarne pri-
spevke za dograditev mladinskc-
ga zdravilišča na Debclem rtiču.

V prodaj« smo dobili blokov za
skupno 2,700.000 dinarjev in sicer
po 1000, 300 in 50 dinarjev.

Kolektivi in posamezni občani
podprimo to plemenito akcijo v
zavesti, da pomagamo našim naj-
mlajšim, ki išćcjo zdravja ob
morju! M. II.

Glasilo »KAMNIŠKI OBCAN« —
Izdaja občinski odbor SZDL Kam-
nik. — Urcjuje uredniški odbor j
Kamnik, Titov trg št. 1. — Odgo- j
vorni urednik Vinko Gobcc, glav-
ni urednik Tanja Mavrič. — Iz-
haja <cnkrat mesečno. — Tiska

CZP »Kočev»kl tisk" Kočevje
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